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                                                              ЗАПИСНИК 

 

са 24. сједнице Заједничке комисије Парламентарне скупштине БиХ за одбрамбену и 

безбједносну политику и надзор над радом одбрамбених и безбједносних структура на нивоу 

БиХ. 

Сједница је одржана 29.07. 2005. године, у времену од 10.00 до 12.30 часова. 

Сједници су присуствовали чланови Заједничке комисије: Бошко Шиљеговић, Сеада 

Палаврић, Шефик Џаферовић, Адем Хускић, Момчило Новаковић, Винко Зорић, Халид 

Гењац, Винко Радовановић и Анто Спајић. 

Из оправданих разлога, сједници нису присуствовали: Осман Брка, Бранко Зрно и  Мирко 

Благојевић. 

Сједници су такође присуствовали гости: др Рафи Грегоријан и Никола Радовановић, 

копредсједавајући Комисије за реформу одбране, Фахрудин Селимовић, замјеник шефа 

Полиције Брчко Дистрикта БиХ, Кристијан Хаупт из ОЕБС-а, Невен Казазовић, савјетник у 

Комисији за одбрану и безбједност Парламента ФБиХ.  

Осим наведених, сједници су присуствовали: Драгица Хинић, привремени секретар 

Комисије, Жељко Грубешић, савјетник за помоћ у раду Комисије, и Аднан Бешић из 

Истраживачког одјељења Парламентарне скупштине БиХ и Албина Ибрахимагић, 

приправник-волонтер. 

 

За расправу на сједници предложен је сљедећи  

 

                                                                   ДНЕВНИ РЕД: 

1. Разматрање Иницијативе за уврштавање у парламентарну процедуру Закона о 

одбрани БиХ, Закона о служби у Оружаним снагама БиХ и Закона о измјени 

Закона о  министарствима и другим органима управе Босне и Херцеговине 

         (извјестиоци: копредсједавајући Комисије за реформу одбране); 

2. Верификација записника са 21, 22. и 23. сједнице Заједничке комисије; 

3. Информација о статусу Јединице ОСБиХ за уништавање НУС-а у мисији Ирачка 

слобода (извјестилац: министар одбране БиХ); 

4. Информација о раду Полиције Брчко Дистрикта БиХ (извјестилац: шеф 

Полиције Брчко Дистрикта БиХ); 

5. Разматрање Обавјештења и Изјашњења Представничког дома Парламента 

Федерације БиХ о питању преноса надлежности над намјенском индустријом на 

надлежно цивилно министарство; 

6. Разматрање резултата анкете о преференцама чланова Заједничке комисије за 

одржавање курсева енглеског језика и рада на рачунарима; 

7. Текућа питања: 
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а) Извјештај о посјети Заједничке комисије јединицама Теренске канцеларије 

    ДГС-а у  Брчком и Бијељини; 

б) Извјештај о одржаном састанку чланова Заједничке комисије с Хубертом   

     Пиркером, специјалним координатором Пакта стабилности за ЈИ Европу за 

     борбу против организованог криминала и антикорупциону иницијативу 

     (SPOC), с предлогом за избор једног члана Комисије у SPOC; 

ц) Информација о одржаној радионици о теми: Научене лекције држава чланица  

     НАТО/ПФП, Илиџа; 

д) Информација о одржаној радионици о теми Буџет одбране у 2006. години  и 

     План финансирања одбране за период 2007-2008. године; 

е) Извјештај о посјети парламентима и радним тијелима Државне заједнице Србија 

     и Црна Гора и Републике Македоније.  

        

Бошко Шиљеговић информисао је присутне да је на иницијативу копредсједавајућих 

Комисије за реформу одбране, као прву тачку дневног реда, предложио Иницијативу за 

уврштавање закона из области одбране у парламентарну процедуру и да се, због присуства 

министра одбране који је извјестилац и за 3. тачку дневног реда, ова тачка разматра као 2. 

тачка, те би се сходно томе и остале тачке помјериле. 

Адем Хускић предложио је да се посљедња тачка дневног реда допуни разматрањем 

одређених питања, и то у смислу стварања обавезе Заједничкој комисији да их уврсти у 

разматрање на некој од својих наредних сједница. Питања која би требало разматрати су: 

Информација о уништењу лаког наоружања и муниције, коју би требало да сачини 

Министарство одбране БиХ, питање почетка разговора државних органа БиХ са сусједним 

земљама о смањењу војног и људског потенцијала с обзиром на промјене које су већ 

извршене у нашој земљи, питање обавезног прекида инспекција ентитетских војски, те 

питање стварања обавезе Министарству безбједности БиХ да сачини Предлог закона о 

заштитарским фирмама у БиХ и Предлог закона о коришћењу и добијању дозвола за мало 

наоружање. 

Предлози Адема Хускића прихваћени су једногласно у смислу иницијативе за уврштавање у 

дневни ред једне од наредних сједница Комисије, а  предлог Бошка Шиљеговића, као и 

дневни ред у цјелини, усвојени су једногласно. 

 

Ад. - 1. Разматрање Иницијативе за уврштавање у парламентарну процедуру Закона о  

           одбрани  БиХ, Закона о служби у Оружаним снагама БиХ и Закона о измјени  

           Закона о министарствима и другим органима управе Босне и Херцеговине 

           (извјестиоци: копредсједавајући Комисије за реформу одбране) 

 

Бошко Шиљеговић дао је уводне напомене о процесу израде Закона о одбрани БиХ и 

Закона о служби у Оружаним снагама БиХ пред Комисијом за реформу одбране. Овај процес 

недавно је завршен потписивањем сагласности за упућивање у парламентарну процедуру од 

стране чланова Комисије за реформу одбране, али и других најзначајнијих субјеката 

политичког живота у БиХ. Истакнуо је потом да је Заједничка комисија узела непосредно 

учешће у раду Комисије за реформу одбране укључивањем своја три представника, те 

нагласио да ће се ова сарадња и координација наставити и даље. Несумњиво је да је успјех 

Комисије и резултат рада копредсједавајућих. 

Рафи Грегоријан истакнуо је значај задатка који је извршила Комисија за реформу одбране, 

сачинивши овако значајна два законска пројекта, чему су свакако умногоме помогли и 

чланови Заједничке комисије који су учествовали у том процесу, поред низа других 

учесника, представника државних и ентитетских органа. Ови нацрти закона урађени  су на 

језицима три конститутивна народа, достављени су државном и ентитетским парламентима  

и спремни су за формално упућивање у парламентарну процедуру. Стога сматра да је о овим 

законима сада једино потребно спровести јавну коректну расправу у свим парламентима. 
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Потом је изразио забринутост због недостатка времена за усвајање закона, који би у 

државном парламенту требало да буду усвојени у септембру текуће године, а што је 

неопходан услов за планирање и доношење буџета одбране за наредну фискалну годину, и 

његову примјену од 01.01. 2006. године.  

Никола Радовановић истакнуо је у овом процесу активности које треба да предузму Савјет 

министара БиХ и ентитетске институције. Поновио је да су закони заједно с образложењима, 

при чему је посебно истакнуо образложење политичко-правног контекста доношења закона, 

достављени и Савјету министара, министрима одбране, владама и парламентима ентитета. 

Иако су закони достављени ентитетским институцијама, по његовом сазнању, Влада  

Републике Српске их није уврстила у дневни ред своје већ двије одржане сједнице. 

Информисао је и о обављеним разговорима са члановима Колегијума у проширеном саставу 

Представничког дома и члановима Колегијума Дома народа Парламента БиХ и руководством 

Заједничке комисије о неопходности пуштања у парламентарну процедуру ових закона због 

изузетно ограниченог времена, које је услов за правовремене припреме за примјену буџета 

одбране почетком наредне године. Такође је нагласио да је имао намјеру да законе упути у 

процедуру путем Савјета министара БиХ, али то није било могуће с обзиром да је за такав 

процес неопходно претходно добити сагласност ентитетских парламената. С обзиром на 

речено, у Комисији за реформу одбране сматрали су да би се Заједничка комисија могла наћи 

у улози предлагача ових закона и упутити их у парламентарну процедуру одмах.  

Шефик Џаферовић истакнуо је да су израдом нацрта закона на највишем нивоу усаглашена 

сва питања која чине суштину реформи одбране. Стога сама суштина не би требало да буде 

спорна, већ питање форме упућивања закона у процедуру. Притом улогу Савјета министара 

БиХ не треба свести само на питање форме. Међутим, уколико се буде чекало укључивање 

Савјета министара у овај процес, објективно гледано, изгубиће се превише времена. Стога, 

уколико Заједничка комисија у својству предлагача законе одмах упути у процедуру,  могуће 

је разматрати их у мјесецу септембру, док се у међувремену о њима може изјаснити и Савјет 

министара и ентитетске владе и  парламенти. Из наведених разлога, он подржава предлог 

копредсједавајућих Комисије да Заједничка комисија на овој сједници одлучи о преузимању 

улоге предлагача закона и упути их одмах у парламентарну процедуру, што је у складу с 

одредбама пословника оба дома. 

Момчило Новаковић нагласио је одређене дилеме које би требало претходно разјаснити. 

Упитао је на који начин Влада и Народна скупштина РС може да изврши пренос 

надлежности на државу у овој области и којим слиједом, одн. да ли прво треба да упути 

законе у парламентарну процедуру па да захтијева ту сагласност, или обратно. Очито је да је 

потребно претходно добити сагласност ентитетских институција, па тек онда законе упутити 

у процедуру, јер да је супротни поступак довољан, Савјет министара не би условљавао 

постојање наведене сагласности за упућивање закона у процедуру. Исти поступак биће и 

пред Уставно-правном комисијом уколико закони буду упућени у процедуру без добијања 

мишљења и сагласности ентитетских парламената. Стога би било неопходно да Савјет 

министара БиХ од Владе и Народне скупштине РС одмах затражи сагласност за пренос 

надлежности, као услов за усвајање наведених закона. Стога сматра да нису проблем 

институције Републике Српске, већ Савјет министара БиХ. И у случају да Заједничка 

комисија на овој сједници одлучи да преузме улогу предлагача закона, не би се ништа 

постигло с обзиром да се опет мора чекати изјашњење Народне скупштине Републике 

Српске. По његовом мишљењу, преузимање улоге предлагача закона није само формално 

питање, већ суштински потез из свих напријед наведених разлога, гдје кључну улогу треба да 

има Савјет министара. У складу с одредбама Пословника, сматра да је у много наврата 

одлучивано да се одређена процедура разматрања законских пројеката скрати, па се то може 

учинити и у овом случају. На крају је истакнуо да није имао времена да прочита законе, те 

због тога и из осталих наведених разлога не може да подржи предлог да Заједничка комисија 

буде предлагач закона.  
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Винко Радовановић истакнуо је да наведени предлог није у складу с ентитетским уставом, 

стога је неопходно претходно добити сагласност ентитетских парламената за пренос 

надлежности да би се закони потом упутили у парламентарну процедуру. И он мисли да 

рокови неће бити проблем чим се добије сагласност Народне скупштине РС. 

Винко Зорић изразио је незадовољство јер текстове закона није добио на хрватском језику, 

те их није прочитао и не може их подржати. 

Никола Радовановић нформисао је да је служба Министарства одбране БиХ Заједничкој 

комисији доставила текстове закона на језицима конститутивних народа, те их треба само 

дистрибуисати.  Потом је нагласио да предложене реформе нису у супротности с Уставом 

ФБиХ с обзиром да је Парламент ФБиХ раније донио одлуку о преносу надлежности у овој 

области на државни ниво, док у Републици Српској то још није урађено. Претходних дана 

обављени су разговори с предсједником Народне скупштине РС, који такође сматра да ће ова 

одлука бити донесена, да би се потом покренула и иницијатива за измјену Устава РС, с тим 

да овај процес траје најмање 30 дана. Савјет министара БиХ без наведене одлуке о преносу 

надлежности не може, пак, да упути законе у процедуру с позитивним мишљењем о 

постојању уставног основа. Савјету министара БиХ, као и Влади РС, текстови су закона 

достављени, уз захтјев за покретање процедуре за измјену Устава РС. На предметни захтјев 

није било никаквих реакција, иако је у међувремену Влада РС одржала двије сједнице. 

Предложени закони нису у супротности с Уставом БиХ, те се стога у међувремену може 

обавити расправа о процедурама по којим би се ови закони разматрали, а све с циљем 

губитка што мање времена. 

Рафи Грегоријан нагласио је чињеницу да су све институције у Босни и Херцеговини 

изразиле недвосмислену вољу за прикључење НАТО савезу, на чему је интензивно рађено 

посљедњих шест мјесеци. Текстови ових закона резултат су тог рада. Рекао је да је обављено 

више разговора с највишим представницима у Босни и Херцеговини и ентитетима, 

напомињући при томе посљедњи сусрет с предсједником Народне скупштине РС, који је дао 

обећање о почетку ове процедуре пред наведеним тијелом од 19. јула ове године. Од тада је 

Влада РС одржала двије сједнице, као и  Народна скупштина, али нису разматрали ово 

питање. Генерални секретар НАТО-а позвао је у међувремену све чиниоце да што прије 

окончају посао у вези с усвајањем наведених закона. Иако су сви политички чиниоци у БиХ 

исказали вољу за усвајање закона, на чији текст нема суштинских примједаба, ова акта се 

још увијек не налазе у парламентарној процедури. Стога ће њему бити веома тешко да 

објасни представницима међународне заједнице и НАТО-а разлоге за овакву ситуацију. 

Адем Хускић истакнуо је да је Комисија за реформу одбране урадила огроман посао који је 

резултовао текстовима два закона, на које нико нема суштинских примједаба. Стога је 

изразио разочарење оваквом ситуацијом, јер би пуштање закона у парламентарну процедуру 

исказало недвосмислену вољу наше земље за прикључење НАТО-у, те је апеловао на колеге  

да превазиђу ову ситуацију.  

Момчило Новаковић супротног је мишљења од претходника. Стављањем у процедуру 

закона  у току дана када се одржава овај састанак неће се омогућити расправа о законима у 

Парламентарној скупштини БиХ, јер ће се зауставити већ пред Уставно-правном комисијом, 

која неће моћи дати позитивно мишљење о постојању уставног основа, све до изјашњења 

ентитетских институција. Стога у оваквом размишљању нема опструкције. При томе он не 

оспорава ником од колега да законе у процедуру упуте као овлашћени предлагачи. 

Анто Спајић истакнуо је да су сви политички чиниоци у БиХ одавно исказали своје 

опредјељење за организацијом одбране на државном нивоу. У овом тренутку Заједничка 

комисија нашла би се у двојакој улози, улози предлагача и надлежне комисије за разматрање 

закона. Овим би ова комисија преузела улогу Савјета министара, којем треба упутити 

најоштрију критику. На крају је нагласио да се предметни закони због њиховог значаја 

требају наћи што прије у парламентарној процедури. 

Халид Гењац мисли да се у улози предлагача ових закона може наћи Заједничка комисија 

само у случају да постоји консензус свих чланова. Уколико би ова комисија у току дана 
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упутила законе у процедуру, они би били разматрани пред уставно-правним комисијама 

домова у наредном року од 15 дана, тј. до 10. 08. 2005. године. До тада највјероватније неће 

бити донесена ентитетска одлука о преносу надлежности. С друге стране, било би много 

боље да се с парламентарном процедуром крене и чекају се потребне ентитетске одлуке за 

наставак процедуре него да се претходно обави расправа пред ентитетским интитуцијама, па 

тек онда пред Парламентом БиХ, јер је то знатан губитак времена. У сваком случају, 

потребно је постићи неопходан степен координације у овом процесу, гдје би до краја мјесеца 

августа требало добити сагласност о преносу надлежности као неопходан услов за наставак 

парламентарне процедуре. При томе треба уважити и реалност да неки чланови Заједничке 

комисије нису сагласни с оваквим начином рјешавања овог питања, те да се и сваки члан 

појединачно може наћи у улози предлагача закона 

Шефик Џаферовић протумачио је одредбе пословника оба дома Парламента БиХ по којим 

није потребна одлука Заједничке комисије донесена консензусом да би се ова комисија 

нашла у улози предлагача закона. Такође, неоспорно је постојање уставног основа у Уставу 

БиХ за доношење закона, што је довољно за рад уставно-правних комисија у наредних 15 

дана, с обзиром да је исти случај био и приликом усвајања Закона о одбрани БиХ. Уставно-

правне комисије би у наведеном року могле сачекати одлуку Народне скупштине РС и потом 

би се могло одмах приступити наредној фази разматрања пред надлежном комисијом. Ова 

фаза би такође могла бити скраћена, с обзиром да је и у неким ранијим случајевима донесена 

слична одлука од Колегијума. На овакав начин закони би били усвојени до краја мјесеца 

септембра. Потом је исказао спремност да се одмах нађе у улози предлагача закона, али и 

истакнуо да не би било добро да се у тој улози не нађу представници сва три народа. 

Бошко Шиљеговић нагласио је да готово нико нема суштинских примједаба на текстове 

закона, који су резултат дуготрајних преговора и компромиса. Међутим, у овом случају ради 

се о низу суштинских одлука које се односе на статус институција у РС, као што је укидање 

Министарства одбране РС, преношење буџета одбране на државни ниво, укидање 

регрутације и питање резервног састава и сл. Ова питања подразумијевају корјените измјене 

Устава РС, о којим прије свега одлуку мора да донесе Народна скупштина РС, како би  се 

потом закони разматрали пред Парламентом БиХ. 

Момчило Новаковић, узимајући у обзир дискусију Шефика Џаферовића, мисли да је у овом 

тренутку још ризичније одмах донијети одлуку о упућивању закона у парламентарну 

процедуру, јер постоји могућност да Уставно-правна комисија не утврди постојање уставног 

основа на својој првој сједници с обзиром да нема одговарајуће ентитетске одлуке, што овај 

процес може само продужити. 

Сеада Палаврић нагласила је да је текстове закона потписала с обзиром да је руководство 

СДА постигло споразум о њима и јер су они резултат дуготрајног рада и усаглашавања.  

Током израде предметних закона никада није било ријечи о томе да ће се Заједничка 

комисија наћи у улози њиховог предлагача, већ је претпостављено да ће се до окончања 

њихове израде прибавити ентитетска сагласност о преносу надлежности. Заједничка 

комисија не може од ентитета да захтијева да нешто учине или не, већ једино да апелује да се 

овај процес што прије оконча. Зато мисли да је најбоље рјешење да се у улози предлагача 

закона нађе Савјет министара БиХ или Предсједништво БиХ, те да се у међувремену добије 

потребна ентитетска сагласност. 

Никола Радовановић сматра да размишљање Халида Гењца оставља довољно простора за 

рјешавање овог питања. Као кључно питање поново је нагласио кратак временски оквир за 

усвајање закона. Потом је предложио да Заједничка комисија усвоји закључак којим би 

истакнула да је разматрала наведена питања, констатовала да је временски оквир за усвајање 

закона изузетно кратак, да подржава и сматра неопходним усвајање закона пред 

Парламентом БиХ до краја септембра. Стога је неопходно да сви релевантни чиниоци у БиХ 

уложе максималан напор и одмах се ангажују. Овај закључак треба упутити предсједавајућем 

Савјета министара БиХ, Предсједништву БиХ, предсједницима ентитета и ентитетских 
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влада, ентитетским министрима одбране, предсједницима домова ентитетских парламената, 

Заједничком штабу Војске ФБиХ и Генералштабу Војске РС. 

Након окончане расправе и усаглашавања текста предложеног закључка, Заједничка 

комисија једногласно је усвојила сљедећи закључак: 

 

Заједничка комисија за одбрамбену и безбједносну политику и надзор над радом 

одбрамбених и безбједносних структура на нивоу БиХ на 24. сједници, одржаној 29.07.2005. 

године, приликом разматрања Иницијативе копредсједавајућих Комисије за реформу 

одбране за упућивање у парламентарну процедуру Закона о одбрани БиХ и Закона о служби 

у Оружаним снагама БиХ, констатовала је да је временски оквир за њихово усвајање веома 

кратак. Због тога Заједничка комисија позива све релевантне државне и ентитетске 

институције да учине максималне напоре и изврше преузете обавезе у роковима планираним 

динамиком Комисије за реформу одбране (најкасније до 01.09.2005. године), како би 

Парламентарна скупштина БиХ до краја мјесеца септембра текуће године могла окончати 

процес усвајања предметних закона. 

Наведени закључак треба упутити предсједавајућем Савјета министара БиХ, Предсједништву 

БиХ, предсједницима ентитета и ентитетских влада, ентитетским министрима одбране, 

предсједницима домова ентитетских парламената, Заједничком штабу Војске ФБиХ и 

Генералштабу Војске РС. 

 

Ад. - 2. Информација о статусу Јединице ОСБиХ за уништавање НУС-а у мисији 

             Ирачка слобода  (извјестилац: министар одбране БиХ) 

 

Никола Радовановић укратко је образложио Информацију о статусу Јединице ОСБиХ за 

уништавање НУС-а у мисији Ирачка слобода, која има два дијела. Први дио обрађује 

активности које су претходиле упућивању Јединице у Ирак, док други дио обрађује 

активности које је ова јединица имала у првих шест мјесеци. Закључио је да је реализација 

свих задатака текла по утврђеном плану и  да су сви органи и институције испунили утврђене 

обавезе, те да је успостављена добра сарадња са САД, Кувајтом и Командом Коалиционих 

снага у Ираку. Потом је информисао и о обављеној посјети Јединици у Ираку. Нагласио је и 

да је у току фаза преговора о потписивању Уговора о статусу снага САД у БиХ, те да је БиХ 

прва земља која води овакве билатералне преговоре с Владом САД, што је знак уважавања 

наше земље. Потом је истакнуо да је уласком БиХ у Коалиционе трупе наша земља преузела 

обавезу заштите података. Стога ће бити неопходно размотрити питање процедура заштите 

тајности података, с обзиром да ће се у складу с овом обавезом убудуће достављати 

информације о нашем учешћу у Ираку. На крају је предложио да Заједничка комисија ову 

информацију прими к знању и нагласио да ће Министарство одбране БиХ и даље 

информисати о наведеној јединици у Ираку, уз неопходан услов поштовања тајности 

података. 

Сеада Палаврић сагласна је да је неопходно заштити податке о Јединици у Ираку, те би 

потребне процедуре и акте о овој заштити требало да сачини особље Министарства одбране 

БиХ и Заједничке комисије. 

На упит Халида Гењца о могућности посјете чланова Заједничке комисије Јединици у 

Ираку, Никола Радовановић истакнуо је да је посјета могућа, с тим да је неопходан одређен 

временски период за припреме у трајању од најмање мјесец дана. Такође, Команда 

Коалиционих снага донијела је одлуку да се све посјете обуставе до даљег, односно до 

завршетка активности на доношењу новог устава у Ираку. Посјете би требале бити 

дозвољене тек негдје од 15. октобра, с тим да би већ требало почети с активностима око ове 

посјете. На упит у вези с упућивањем Информације Парламенту БиХ, одговорио је да 

Заједничка комисија може да одлучи да ли ће ову или наредне информације прослиједити 

домовима, уз обавезно поштовање напријед наведене заштите података. 
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Послије расправе чланови Заједничке комисије примили су Информацију к знању уз 

закључак да нема потребе прослиједити је домовима. Такође једногласно усвојили су 

сљедеће закључке: 

1. Министарство одбране БиХ је на изузетно квалитетан начин извршило припреме за 

одлазак Јединице у Ирак; 

2. Заједничка комисија даје пуну подршку даљњим активностима које Министарство 

одбране БиХ предузима за боравак Јединице у Ираку и наставак ове активности; 

3. Министарство одбране БиХ редовно ће информисати Заједничку комисију о свим 

активностима везаним за Јединицу у Ираку, као и даљњим активностима које ће бити 

предузете за наставак ове мисије, као што је неопходна обука нове групе војника који 

ће бити упућени у Ирак, а у складу с неопходном заштитом информација; 

4. Заједничка комисија позива Министарство одбране БиХ да одмах почне активности и 

обезбиједи неопходне услове за посјету представника Заједничке комисије Јединици у 

Ираку; 

5. Запослени у Министарству одбране БиХ, у сарадњи са Жељком Грубешићем и 

Кристијаном Хауптом, сачиниће неопходне процедуре за заштиту података. 

 

Ад. - 3. Верификација записника са 21, 22. и 23. сједнице Заједничке комисије 

 

Записници са 21, 22. и 23. сједнице Заједничке комисије једногласно су верификовани. 

 

Ад. - 4. Информација о раду Полиције Брчко Дистрикта БиХ (извјестилац: шеф  

             Полиције Брчко Дистрикта) 

 

Бошко Шиљеговић, прије информисања о Извјештају о раду Полиције Брчко Дистрикта 

БиХ за 2004. годину, који Заједничка комисија у складу са својом надлежношћу разматра у 

форми информације,  изразио је представнику ове институције захвалност за отворен и 

срдачан пријем приликом обављене посјете представника Комисије институцијама Брчко 

Дистрикта БиХ. Истакнуо је потом да је предметни извјештај достављен и Министарству 

безбједности БиХ, те да га је усвојила Скупштина Брчко Дистрикта БиХ. Разматрање 

Извјештаја пред Заједничком комисијом је један од првих  корака у процесу повезивања и 

боље сарадње с институцијама и тијелима Брчко Дистрикта БиХ. 

Фахрудин Селимовић, замјеник шефа Полиције Брчко Дистрикта БиХ, дао је методолошки 

осврт на наведену информацију по појединим аспектима безбједности као што је област 

јавног реда и мира, безбједности саобраћаја, криминалитета и сл., при чему је истакнуо 

респектабилне резултате. Посебно је нагласио да низ година нема етничких инцидената, на 

што су поносни и што је значајан услов за повратак избјеглих и расељених лица.  У текућој 

години постигнути су још бољи резултати него у години коју обрађује Извјештај. Такође, 

остварена је добра сарадња с ентитетским центрима безбједности. 

Момчило Новаковић подржао је овакав начин разматрања аката институција Брчко 

Дистрикта у Парламенту БиХ, јер до сада није било довољно информација о раду тијела и 

институција Дистрикта. Истакнуо је и чињеницу да је разговарао с одређеним особама у вези 

с питањем анализирања Арбитражне одлуке за Дистрикт у погледу односа Дистрикта и БиХ. 

Потом је поставио питање везано за случај убиства једне дјевојке који се десио прије двије 

до три године. 

Фахрудин Селимовић истакнуо је да овај случај, као риједак, још увијек није ријешен и 

није откривен починилац. При томе је истрага још увијек у току и очекују се резултати. 

 

Послије расправе, уз задовољство због успостављања оваквог начина сарадње и 

информисаности о раду тијела и институција Брчко Дистрикта, чланови Заједничке комисије 

примили су Информацију к знању. 
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Ад. - 5. Разматрање Обавјештења и Изјашњења Представничког дома Парламента  

            Федерације БиХ о питању преноса надлежности над намјенском индустријом на 

            надлежно цивилно министарство 

 

Чланови Заједничке комисије примили су к знању Информацију Парламента ФБиХ о 

учињеним активностима на преносу надлежности над намјенском индустријом на надлежно 

цивилно министарство. 

 

Ад. - 6. Разматрање резулата анкете о преференцама чланова Заједничке комисије за  

          одржавање курсева енглеског језика и рада на рачунарима 

 

Разматрање резултата анкете у вези с организацијом курсева енглеског језика и рада на 

рачунарима чланови Заједничке комисије једногласно су одложили за септембар. 

У међувремену, до 01. септембра, секретар и савјетник Заједничке комисије сагледаће 

исказане могућности и жеље чланова Комисије, након чега ће бити сачињен коначан предлог 

курсева. 

 

 

Ад. - 7. Текућа питања: 

 

а) Кратка информација о обављеној посјети чланова Заједничке комисије Брчком  

      и Бијељини 

 

Бошко Шиљеговић укратко је информисао о посјети Теренској канцеларији ДГС-а 

Сјевероисток - јединицама у  Брчком и Бијељини, затим Полицији, као и градоначелнику и 

предсједнику Скупштине Брчко Дистрикта БиХ од 31.05. до 01.06.2005. године. Ова изузетно 

корисна посјета искоришћена је за сагледавање ситуације у наведеним структурама,  

на основу чега је сачињена и комплетна детаљна информација.  

Информација је потом примљена к знању. 

 

 

б)  Информација о одржаном састанку са Хубертом Пиркером, 

       предсједавајућим Иницијативе Пакта стабилности за борбу против  

       организованог криминала (SPOC) и предлог избора члана Заједничке 

       комисије у ову организацију 

 

Информација је примљена к знању и једногласно је закључено да се одлука о избору члана 

Комисије у SPOC донесе на наредној сједници. 

 

 

ц) Информација о одржаној радионици о теми Научене лекције држава чланица    

     НАТО/ПФП, Илиџа 

 Информација је примљена к знању. 

 

 

д) Информација о одржаној радионици о теми Буџет одбране у 2006. години  и План 

    финансирања одбране за период  2007 - 2008. године 

 

Информација је примљена к знању. 
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е) Извештај о посјети парламентима и радним тијелима Државне заједнице Србија и 

     Црна Гора и Републике Македоније 

 

Чланови Комисије једногласно су усвојили Извјештај о посјетама радним тијелима 

парламената Македоније и Србије и Црне Горе, које су обављене од 12. до 15. 07.2005. 

године.  

 

 

 

           Записник сачинила                                                  Привремени предсједавајући 

             Драгица Хинић                                                           Заједничке комисије 

                                                                                                     Бошко Шиљеговић 

 

 

 

            
 


